
 

1. årgang                                                     Nr. 2                                               Marts 2022 

Velkommen til Bydelsforenin-
gens andet nyhedsbrev  

Du læser nu Bydelsforeningens an-
det nyhedsbrev. Målgruppen er 
bydelsforeningens beboere, og re-
daktionen ønsker at formidle infor-
mation om de aktiviteter i Kanalby-
en, der netop vedrører beboerne. 
Denne gang er redaktionens egne 
artikler suppleret med link til et 
beboerportræt på Kanalbyens 
hjemmeside samt et indlæg skrevet 
af en beboer. Begge dele er vi me-
get taknemlige for. Det gør nyheds-
strømmen mere alsidig og spæn-
dende.  

Fik du ikke set den første udgave, 
kan du se den på 
www.bydelsforeningen.dk.  

 

Kalenderen 4 måneder frem 

Vi er bekendt med følgende punk-
ter, som du kan sætte i kalenderen: 

  21. marts kl. 17.00-19.30: Dia-

logmøde i Tøjhuset 

  9. maj kl. 17.00: Generalforsam-

ling i Port House 

 13. maj: Deadline for indlæg til 
næste nyhedsbrev. 

 
Vi ser frem til, at der kommer mere 
gang i aktiviteterne i løbet af for-
året. 

Har du punkter til kalenderen, kan 
du sende dem til: kommunikati-
on@bydelsforeningen.dk. 

Byhaverne Søndervold 

Fra Carsten Høj Nielsen, beboer i 
Kongens Punkt og havebruger, har 
vi modtaget: 

I 2012 åbnede byhaverne, Grow 
Your City, på initiativ fra en række 
fredericianerne med grønne fingre i 
Søndervoldgade, hvor Bådhusene i 
dag ligger. De blev hurtigt en suc-
ces, og da arealet blev solgt, blev 
det besluttet at videreføre havefæl-
lesskabet på den anden side af Gl. 
Havn. Siden da er der kommet flere 
havebrugere til. Når Fredericias nye 
bypark Søndervold åbner senere på 
året, er byhaverne derfor blevet en 
permanent del af Kanalbyen.  

De nye byhaver bliver færre end nu, 
men i en bedre kvalitet. Fællesskab 
er et nøgleord i Grow Your City. I 
den blivende placering er fælles-
skab også nøgleordet for den byha-
veforening, som skal dannes og 
drive området. Her er der mulighed 
for at dyrke egen plantekasse og 
inspirere hinanden og dyrke fælles-
kasser. I marts måned åbnes der op 
for tilmelding til byhaverne i Søn-
dervold, ligesom der kommer op-
slag i de lokale medier og på Face-
book. 

 

Indkaldelse til dialogmøde 

Der indkaldes til dialogmøde i hen-
hold til vedtægterne den 21. marts 
2022 kl. 17.00-19.30. På grund af 
den overvældende interesse på det 
seneste dialogmøde, vil mødet den-

ne gang blive holdt i Tøjhuset. Så 
skulle der være plads til, at alle be-
boere kan være med. Bydelsfor-
eningen er vært for vand/øl og en 
sandwich, hvorfor tilmelding er 
nødvendig. Tilmelding til Anne-
Mette Jensen-Dahm på mail: 
ad@ullerup.nu senest 14. marts 
2022. Ved tilmeldingen skal oplyses 
antal deltagere og fra hvilken ejen-
dom, man kommer (Langebro, Port 
House, Frederikshuset, Kongens 
Punkt, Bådhusene eller Promena-
den). 

Indkaldelsen i sin helhed kan ses på 
www.bydelsforeningen.dk under 
fanen Aktiviteter. 

 

Tilmeld dig elektronisk nyheds-
brev 

Nyhedsbrevet distribueres frem-
over primært som elektronisk ny-
hedsbrev. Der er derfor vigtigt, at 
du går ind på foreningens hjemme-
side www.bydelsforeningen.dk og 
tilmelder dig det elektroniske ny-
hedsbrev.  

Sig det gerne videre til dine naboer, 
så alle får informationen. Du binder 
dig ikke til noget, vi begrænser an-
tallet af henvendelser, og du kan 
altid framelde dig igen.  

 

Status på overdragelse af kana-
len til Fredericia Kommune 

Du bemærkede nok denne over-
skrift i Fredericia Dagblad den 1. 

Bydelsforeningen 
Kanalbyen ved Lillebælt 

Nyhedsbrev fra 
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december 2021: ”Beboere slipper 
for drift og vedligehold: Kommunen 
overtager 383 meter kanaler”. Og 
fortsættelsen: ”Bydelsforeningen i 
Kanalbyen har bedt Fredericia Kom-
mune overtage ejerskab og drift af 
kanalerne i Kanalbyen. Til gengæld 
vil foreningen påtage sig opgaver i 
forbindelse med den nye bypark 
Søndervold Naturpark. Det er politi-
kerne med på.”  

Overdragelsen er ikke afgjort end-
nu, da det først skal behandles på 
Bydelsforeningens generalforsam-
ling, men hvis du er interesseret i at 
høre mere om status på projektet, 
så mød op på dialogmødet.  

 

Portræt af en beboer i Kanalby-
en  

Kanalbyen i Fredericia P/S har net-
op udgivet et portræt af Jytte Skov 
Jensen, som er flyttet til Kongens 
Punkt. Se den spændende artikel 
Fra København til Kongens Punkt på 
Kanalbyens hjemmeside. 

 

Nye tiltag på hjemmesiden  

Der er to vigtige forbedringer på 
hjemmesiden siden sidst. Dels har vi 
som tidligere nævnt fået indarbej-
det tilmelding til elektronisk ny-
hedsbrev. Dels er vi begyndt at bru-
ge fanen ”Aktiviteter” aktivt. Du kan 
pt. se indkaldelsen til dialogmødet, 
og der er gjort klar til indkaldelsen 
til generalforsamlingen. Der kom-
mer mere dynamik på siden, når 
der i løbet af foråret begynder at 
komme flere aktiviteter. 

Hvis du oplever, at der er noget, der 
ikke fungerer optimalt på siden, 
eller har du forslag til nye ting eller 
forbedringer, er du altid velkom-
men til at kontakte kommunikati-
onsudvalget på kommunikati-
on@bydelsforeningen.dk.  

 

Hvilke områder ligger indenfor 
Bydelsforeningens ansvarsom-
råde?  

I det første nummer af nyhedsbre-
vet var der et indlæg om opgavefor-
delingen mellem Kanalbyen i Frede-
ricia P/S, Bydelsforeningen – Kanal-

byen ved Lillebælt, Fredericia Kom-
mune og de enkelte ejendomme i 
vores bydel. Vi håber, det gav dig et 
overordnet overblik. 

I dette nummer vil vi komme lidt 
nærmere ind på, hvor Bydelsfor-
eningen har driftsansvar i Kanalby-
en. Da Bydelsforeningen overtager 
driftsansvar i takt med, at ejendom-
mene er færdiggjort og ibrugtaget, 
er der indtil videre kun driftsansvar i 
en lille del af hele Kanalbyens områ-
de. 

Hvilke dele driftsansvaret omfatter 
både nu og på sigt, fremgår af bilag 
3 til vedtægterne, som findes på 
www.bydelsforeningen.dk. Her kan 
man se, at indtil nu er hovedsageligt 
kanalgader og lokalgader omfattet, 
mens der også vil komme ansvar for 
byrum, når områderne syd for kana-
len kommer ind under Bydelsfor-
eningen.  

Endelig er Bydelsforeningen ansvar-
lig for kanalen. Netop den del er vi 
interesserede i at få ombyttet med 
en del af driften af Søndervold. Me-
re om det på dialogmødet. 

 

Ny formand i Bydelsforeningen 

Efter Tim Halvorsens fratræden har 
bestyrelsen konstitueret sig med 
Anne Mette Rahbæk som ny for-
mand. Bestyrelsen ser herefter såle-
des ud: 

*  Anne Mette Rahbæk, Kanalbyen 

i Fredericia P/S, formand 

*  Edvin Steiness, Kongens Punkt, 

Bylivsudvalg 

*  Ib Bertelsen, Langebro, Driftsud-

valg 

*  Mikael Paasch, Oldenborghus/

Promenaden 

*  Torben Mølkjær, Frederikshuset, 

Kommunikationsudvalg 

 

Næste nummer 

Nyhedsbrevet udkommer kvartals-
vis. Deadline for indlæg til næste 
nummer er fredag den 13. maj. Ny-
hedsbrevet udkommer primo juni. 
Idéer og indlæg sendes til kommu-
nikation@bydelsforeningen.dk 

 

Redaktionen 

Redaktionen består af kommunika-
tionsudvalget ved Kirsten Høj Niel-
sen - Kongens Punkt, Kasper Bertel-
sen - Langebro og Torben Mølkjær - 
Frederikshuset.  

Vi modtager gerne indlæg fra bebo-
erne, og skulle der være nogle, som 
kunne være interesseret i at være 
med i udvalget, mangler vi hænder, 
som vil hjælpe. Der er forskellige 
opgaver som f.eks. at skrive, opsæt-
ning af nyhedsbrevet, fotografering 
osv. Du er også meget velkommen 
til at byde ind på mindre opgaver, 
uden at deltage i selve udvalget. 
 

Redaktionen ønsker alle beboere i 
Kanalbyen en dejligt forår. 

Billedet viser et udsnit af vedtægternes bilag 3 om fordeling af driftsansvaret i 

Kanalbyen. Se kortet i sin helhed på www.bydelsforeningen.dk. 
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